

# **COLONEL S.M.M. JACQUES-ARSENEAULT, CD**

**CANADIAN ARMY COMPTROLLER**



Col Samanta Jacques-Arseneault joined the Canadian Armed Forces in 1993 and attended the College Militaire Royal de St-Jean from 1993 to 1994 and the Royal Military College of Canada in Kingston from 1994 to 1998.

Upon graduation in 1998 with a degree in Business Administration, she was posted to the 5th Services Battalion in Valcartier, Quebec. From May 1998 to June 2002, she served as a transport Platoon Commander, Company Admin Officer, and went overseas for a six-month tour in Bosnia-Herzegovina in 2001 (Op PALLADIUM).

During the summer of 2002, Col Jacques-Arseneault was posted to the Canadian Forces Base Kingston and held her first finance position as the Base Management Services Officer, responsible for the cashier operations and the Base budget. That same year, she started her Master in Business Administration on a part time basis, a degree that she completed in the summer of 2010.

In 2003, she was transferred to the Canadian Forces Base Valcartier as the Human Resources Administration Officer. In July 2004, she was posted to Ottawa and had the chance to work as a finance officer within the organisation of the Deputy Chief of the Defense Staff before it was dissolved as part of the Canadian Forces Transformation. Col Jacques-Arseneault also performed different finance positions within the Vice Chief of the Defense Staff group and within the Director of Budget in Assistant Deputy Minister (Finance). In 2013 she became part of the Canadian Army Comptroller team and in 2014 became the Comptroller of the Canadian Forces Services Unit Ottawa.

In August 2016, Col Jacques-Arseneault was posted to Toronto to attend the Joint Command and Staff Program (JCSP). Upon completion of the program, she returned to Ottawa and assumed the responsibilities of the Deputy J8 at the Canadian Joint Operations Command and in the summer of 2019 became the Deputy Comptroller of the Canadian Army. In August 2020, Col Jacques-Arseneault was appointed as the Canadian Army Comptroller.

# **COLONEL S.M.M. JACQUES-ARSENEAULT, CD**

**CONTRÔLEUR DE L'ARMÉE CANADIENNE**



Le Col Samanta Jacques-Arseneault s'est joint aux Forces armées canadiennes en 1993 et a fréquenté le Collège Militaire Royal de St-Jean (CMR) de 1993 à 1994 et le Collège Militaire Royal du Canada à Kingston (RMC) de 1994 à 1998.

Après avoir obtenu son diplôme en administration des affaires en 1998, elle a été affectée au 5e Bataillon des services à Valcartier, au Québec. De mai 1998 à juin 2002, elle a servi comme commandant de peloton de transport, officier d'administration de compagnie, et est partie à l'étranger pour un tour de six mois en Bosnie-Herzégovine en 2001 (Op PALLADIUM).

Au cours de l'été 2002, le Col Jacques-Arseneault a été affectée à la Base des Forces canadiennes de Kingston et a occupé son premier poste financier à titre d'officier des services de gestion de la base, responsable des opérations du caissier et du budget de la base. Au cours de cette même année, elle a commencé sa maîtrise en administration des affaires à temps partiel, diplôme qu'elle a obtenu à l'été 2010.

En 2003, elle a été mutée à la Base des Forces canadiennes Valcartier à titre d'officier d'administration des ressources humaines. En juillet 2004, elle a été affectée à Ottawa et a eu la chance de travailler comme officier des finances au sein de l'organisation du sous-chef d'état-major de la Défense avant sa dissolution dans le cadre de la transformation des Forces canadiennes. Le Col Jacques-Arseneault a également occupé différents postes financiers au sein du groupe du vice-chef d'état-major de la Défense et au sein du directeur du budget du sous-ministre adjoint (Finances). En 2013, elle est devenue membre de l'équipe du contrôleur de l'Armée canadienne et en 2014, elle est devenue contrôleur de l'unité des services des Forces canadiennes à Ottawa.

En août 2016, le Col Jacques-Arseneault a été affectée à Toronto pour participer au programme de commandement et d'état-major interarmées (JCSP). À la fin du programme, elle est retournée à Ottawa et a assumé les responsabilités de l'adjoint J8 au Commandement des opérations interarmées du Canada et à l'été 2019, est devenue contrôleur adjoint de l'Armée canadienne. En août 2020, le Col Jacques-Arseneault a été nommée contrôleur de l'Armée canadienne.